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Dagsorden til økonomiudvalgets møde 
den 10. oktober kl. 9.15 på borgme
sterens kontor.

Medlemmer:
Gitte Schønemann
Erling Jensen
Lise Lotte Due
Birgit Bangshof Mortensen
Hans Jørgen Mortensen

Fra administrationen:

Bemærkninger:
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Tidspunkt for mødets afslutning:
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3 .
Forslåer til lokalplan nr, 62 - rekre 
ativt område ved Hammercrården
J.nr. TF 01.02.05P16/62
Sagen afgøres af byrådet.
Lokalplanforslag nr. 62 har været 
fremlagt til offentlig høring og 
fremsendes nu til endelig vedtagelse. 
Indstillingsbilag vedlagt sagen. 
Ejendomsudvalget anbefaler på møde 
den 27. september 1989 at lokalplan 
nr. 62 vedtages endeligt med følgende 
ændringer:
Grænserne mellem område A og B juste
res som i intern notits af 26. sep
tember 1989.
Der indføjes et delområde "d" i den 
ubeplantede del af B, hvor der ikke 
må opføres faste bygninger.
I område "C" kan etableres en anløbs
bro i forbindelse med ophalerplads. 
Punkt b og c i intern notits af 26. 
september 1989 anbefales.



4.

Forslag til kommuneplanti Hæg nr. 7 
for kommuneplanområde L6 - Vellerup 
landsby
J.nr. TF 01.02.03P16/7
Sagen afgøres af byrådet.
På foranledning af lokalplanforslag 
nr. 64 for et boligområde i Vellerup 
landsby er det nødvendigt med enkelte 
korrektioner til kommuneplanens 
hovedstruktur- og rammedel for Velle
rup landsby.
I kommuneplan 1984-91 er der reserve
ret mulighed for opførelse af 8 bo
liger. Der er p.t. opført 1, hvilket 
giver en restrummelighed på 7. Lokal
plan nr. 64 forøger byggemulighederne 
med 5 boliger, hvilket hæver restrum- 
meligheden til 12.
Det er samtidigt nødvendigt at flytte 
kommuneplanens områdeafgrænsning en 
anelse mod syd ud for lokalplanområd
et.
Disse ændringer er indarbejdet i for
slag til Kommuneplantillæg nr. 7. 
Efter byrådets vedtagelse fremlægges 
forslag til kommuneplantillæg nr. 7 
og lokalplan nr. 64 sideløbende til 
offentlig høring i mindst 8 uger. 
Forslag til kommuneplantillæg ved
lagt.
Ejendomsudvalaet anbefaler på møde 
den 27. september 1989, at forslag 
til kommuneplantillæg nr. 7 vedtages.
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5.
Forslag til lokalplan nr. 64 
område i Vellerup
J.nr. 01.02.05P16/64
Sagen afgøres af byrådet.

bolig-

/t4.
For ejeren af matr. nr. 4-a Vellerup 
by, Vellerup, har Landinspektør J. 
Larsen, Skibby fremsendt et lokal
planforslag for et mindre boligområde 
i den sydlige del af Vellerup lands
by.
På ejendomsudvalgets møde den 28. ju
ni 1989 blev udvalget enig om, at 
selv om en revision af landsbylokal
planer forudsætter en dybere under
søgelse, ville man be handle akutte 
lokalplaner for delområde i landsby
erne.
Lokalplanforslaget omfatter bebyggel
sen langs Højagervej - ialt 8 parcel
ler i landzone.
I henhold til gældende lokalplan 34 
er der 3 boligparceller i området - 
resten er udlagt til jordbrugsformål. 
Lokalplanforslaget afløser lokalplan 
nr. 34 for området.
I henhold til kommuneplanen ligger en 
del af lokalplanområdet uden for lo
kalplanrammen for L6. De forøgede 
byggemuligheder er heller ikke med i 
kommuneplanens hovedstrukturdel. Der
for er der sideløbende udarbejdet et 
tillæg nr. 7 til kommuneplanen.
Der er ført kloak frem til Højager
vej .
Efter byrådets vedtagelse skal lokal
planforslag nr. 64 og forslag til 
kommuneplantillæg nr. 7 fremlægges 
til offentlig høring i mindst 8 uger. 
Lokalplan nr. 64 er vedlagt.
Ei endomsudvalqet anbefaler på møde 
den 27. september 1989, at lokalplan
forslag nr. 64 vedtages.
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6.
Dispensation til helårsbeboelse af 
sommerhuse
J.nr. TF 01.07.04P21
Sagen afgøres af byrådet.
Miljøministeriet har den 3. juli 1989 
fremsendt "Vejledning om dispensation 
fra forbudet mod helårsbeboelse i 
sommerhusområder". Det fremgår af 
denne, at kommunen fremover kan med
dele personlig dispensation til fol
kepensionister, der har ejet deres 
sommerhus i mindst 5 år, efter visse 
regler.
Byrådet sendte på møde den 20. sep
tember 1989 sagen tilbage til ejen
domsudvalget til fornyet behandling. 
Indstillingsbilag var fremsendt til 
byrådsmøde den 20. september 1989.
Eiendomsudvalqet anbefaler på møde 
den 27. september 1989, at admini
strationen af sommerhusreglerne frem
over behandles som angivet i indstil
lingsbilaget punkt 1 til 7.
Teknisk forvaltning skal, inden til
ladelse til helårsbeboelse meddeles, 
undersøge om ejendommens kloakforhold 
er iorden.
Ordningen kører som forsøg i et år. 
Sager med folkepensionister, som får 
afslag, skal på efterfølgende dagsor
den i ejendomsudvalget som efterret
ningssag.
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7.
Energibesparende foranstaltninger på 
kommunens bygninger - Investeringer i 
1989
J.nr. TF 82.07.02003
Sagen afgøres af byrådet.
Der er på anlægsbudgettet afsat 
376.000,- kr. til udførelse af ener
gibesparende foranstaltninger på kom
munalt ejede bygninger i 1989.
Ejendomsudvalget har på sit møde den 
27/9-89 1989 anbefalet, at der anven
des 413.000,- kr. til energibesparen
de foranstaltninger som følger: 
Hanghøjgård:
Renovering af varmeanlæg 
i fyrrum - automatik 
Tumlebo børnehave: 
loftisolering 
Skuldelev skole:
Varmestyring i 2-etages 
klassebygning 
Skibby Idrætshal:
Isolering af skorsten 
Fritidscentret:
Isolering af automa
tik i fyrrum 
Rådhuset:
Styring af varmeanlæg 
Marbækskolen 
Isolering af ventiler/ 
rør
Ialt kroner excl. moms

72.000,
36.000,

80.000,
5.000,

130.000,
80.000,

10.000,
413.000,-
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Der indstilles samtidig tillægsbevil
ling til rådighedsbeløb kr. 35.000,- 
således at det samlede rådighedsbeløb 
bliver kr. 413.000,-
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8.
Salg af Østbv Hammer
J.nr. TF 13.06.02G01
Sagen afgøres af økonomiudvalget.
Ejendomsudvalget har d. 28. juni 1989 
besluttet at udbyde ejendommen til 
salg for minimum 1 miil. i provenue 
efter prioritering.
Ejendomsfirmaet M/K fremsender salgs
opstilling for østby Hammer med mini
mumssalgspris, men gør også opmærksom 
på at 630.000,- formentlig er det 
kontante beløb som ejendommen kan 
sælges for.
Sagen har været forelagt ejendomsud
valget d. 27/9-1989 under formandens 
beretning. Sagen optages på økonomi
udvalgets dagsorden, fordi det bør 
afklares, om ejendommen påny skal 
sættes til salg og til hvilken pris. 
Borgmesteren foreslår at ejendommen 
påny sættes til salg og sælges for 
højeste pris, uanset det kun bliver 
630.000,-
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11.
Nedsættelse af arbejdsgruppe med 
henblik på etablering af en skov
børnehave
J.nr. SF 16.04.00
Sagen afgøres af byrådet.
Socialudvalget behandlede på mødet 
den 30. maj 1989 forslag fra soci
aludvalgsmedlem Hanne Kyvsgaard om 
undersøgelse af behovet for en 
Skovbørnehave.
Byrådet vedtog den 27. september l1 
i forbindelse med vedtagelse af 
budgettet for 1990 at afsætte kr. 
50.000 til etableringsudgifter til 
skovbørnehave.
Socialforvaltningen foreslår, at der 
indrykkes en annonce 2 uger i træk i 
den lokale avis med opfordring til 
interesserede forældre om at deltage 
i et møde. Formålet skulle være 
etablering af en initiativ- og 
arbejdsgruppe bestående primært af 
forældre.
Gruppens formål skulle være at 
undersøge mulighederne både rent 
fysisk og økonomisk for oprettelse af 
en Skovbørnehave. Når gruppen har 
udarbejdet et skitseforslag kan det 
forelægges til politisk stillingtagen 
med henblik på frigørelse af de 
økonomiske ressourser i 1990 til 
formålet.
Socialudvalget besluttede i møde den 
26.9.1989, at der indrykkes annoncer 
med henblik på etablering af en 
initiativ- og arbejdsgruppe til 
etablering af en skovbørnehave. 
Socialdemokratiet indtog særstand
punkt, idet de ønskede en alternativ 
institutionsform til de kendte 
institutionstyper normeret i samar
bejde med de faglige organisationer. 
Sagen blev begæret oversendt til 
behandling i byrådet.
Socialudvalget besluttede, at fast
sættelse af mødedato med interes
serede forældre må afvente sagens 
behandling i byrådet.
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12.
Ansøgning fra Skuldelev fritidshjem 
om budgetomplacering
J.nr. SF 16.04.04.01
Sagen afgøres af .indvalget“.
Skuldelev fritidshjem ansøger ved 
skrivelse af 14. september 1989 om 
tilladelse til budgetomplacering af 
kr. 14.000 fra konto 515 02 267 50, 
overførsler fra tidligere år til 
konto 515 02 006 03, vikarudgifter. 
Ansøgningen begrundes med et behov 
for at kunne dække vikaransættelser i 
den resterende del af året. 
Socialudvalget har i møde den 26. 
september 1989 anbefalet ansøgningen. 
Socialdemokratiet indtog særstand
punkt, idet de til sagens behandling 
i økonomiudvalget ønskede forelagt 
en nøje specifikation af det overfør
te beløb fra 1988 (konti og beløb). 
Til brug for økonomiudvalgets behand
ling af sagen vedlægges den ønskede 
oversigt.
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14.
Revisionsberetning nr. 43 og 44
J.nr. BK 00.01K01
Sagen afgøres af byrådet.
a)
Kommunernes Revisionsafdeling frem
sender beretning om revision af de 
sociale regnskaber for året 1988 - 
områder uden statsrefusion. 
Administrationens bemærkninger til 
revisionsberetningen vedlægges.
b)
Kommunernes Revisionsafdeling frem
sender beretning om revision af de 
sociale regnskaber for året 1988 - 
områder med statsrefusion.
Revisionen har ingen bemærkninger til 
den udførte revision.
c)
Det er tidligere oplyst for økonomi
udvalget, at Kommunernes Revisionsaf
deling er anmodet om at yde bistand 
til afslutning af de sociale regnska
ber 1988, idet forvaltningen ikke 
havde den fornødne kapacitet til det
te arbejde.
Revisionen har fremsendt regning på 
• denne bistand på kr. 20.250,00 excl. 
moms. Der søges en tillægsbevilling 
på kr. 20.000, som foreslås finansie
ret over kassebeholdningen konto 801 
00 004 09. ’
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22.
Regler for tjenestefrihed 
J.nr. BK 81.16
Sagen afgøres af økonomiudvalget
Hovedudvalget for det sociale område 
har på møderne den 24/8 og 14/9 1989 
drøftet regler for tjenestefrihed ved 
særlige lejligheder.
Hovedudvalget har den 3/10-89 frem
sendt skrivelse til økonomiudvalget, 
fordi man ønsker, at de frihedsreg
ler, der gælder for rådhuspersonalet 
også skal gælde for øvrige personale
grupper .
Skrivelsen vedlægges som bilag.
Da det drejer sig om mange regler og 
overenskomster, der skal sammenhol
des, foreslår kommunaldirektøren, at 
man beder personale- og lønkontoret 
udarbejde konkret forslag til hvilke 
regler, der kan udvides til at omfat
te alle personalegrupper, og hvilke 
regler som måske bør bortfalde/opsi- 
ges.
Forslaget forsøges udarbejdet til ø
konomiudvalgets møde i december 1989 
/januar 1990.
Hæftet: "Skibby kommune, Rådhuset" 
vedlægges sagen.

4̂  .____________
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23.
Indstilling om byrådets fremtidige 
ansvar på skatteområdet, herunder 
fastsættelse af de fremtidige skatte
ankenævns virke og størrelse m.v.
J.nr. BK 00.01A01.
Sagen afgøres af byrådet.
Skatteinspektøren har fremsendt ind
stillingsbilag om byrådets fremtidige 
ansvar på skatteområdet. Indstil
lingsbilaget bygger på det forlig, 
der denn23/5-89 er indgået mellem 
Kommunernes Landsforening og regerin
gen om den fremtidige skatteadmini
stration.
Indstillingsbilaget bygger også på 
det udkast til ny skattestyrelseslov, 
som forventes fremlagt i folketinget 
umiddelbart efter, at tinget samles. 
Foruden indstillingsbilaget vedlægges 
"aftale om den fremtidige skatteadmi- 
nistration" af 23/5-89 og "udkast 
til skattestyrelseslov".
Såfremt folketinget ikke har færdig
behandlet forslag til skattestyrel
seslov inden økonomiudvalgets møde, 
foreslår kommunaldirektøren, at skat
teinspektøren giver en supplerende 
mundtlig orientering på mødet, men at 
endelig stillingtagen iøvrigt udsæt
tes til økonomiudvalgets novembermø
de, hvor det forventes, at folketin
get har færdigbehandlet forslaget, 
hvis det skal træde i kraft 1/1-90.
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a)

27.
Byrådsmødet den 25, oktober 1989
Følgende sager er fremsendt til be
handling på byrådets møde:
Zonelovstilladelse og dispenstion fra 
lokalplan nr. 36 B til etablering af 
bolig på matr, nr. 32 Sønderby by, 
Selsø
J.nr. TF 01.03.03G01
Ejerne af ejendommen Skovvejen 19, 
matr. nr. 32 Sønderby by, Selsø søger 
om principiel tilladelse til at om
bygge en eksisterende garagebygning 
til bolig.
Ejendommen er beliggende i landzone 
og er i henhold til lokalplan nr. 36 
B udlagt til boligformål.
Hvis ansøgningen imødekommes, skal 
der gives zonelovstilladelse. Byrådet 
er zonelovsmyndighed.
Desuden skal der gives dispensation 
til oprettelse af ny bolig, som ikke 
er udpeget i lokalplanen samt fra lo
kalplanens § 6.4a om at boligbebyg
gelsen skal udformes som længehuse, 
hvis længde er mindst 2 gange bred
den. Den omhandlende bygnings planmål 
er 6,10 x 9,70 meter.
Dispensationerne fra lokalplanbestem
melserne skal til høring i landsbyen 
og bylauget.
Ei endomsudvalget vedtog på møde den 
30/8-89 at sende ansøgningen til hø
ring i landsby og bylaug.
Sagen har nu været til høring i Søn
derby landsby og Sønderby bylaug. 
Indsigelsesfristen udløb mandag den 
25. september 1989.
Der er ikke indkommet indsigelser. 
Ejendomsudvalget anbefaler på møde 
den 27. september 1989 ansøgningen.

fortsættes....
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27.
Fortsat
b)Forslag fra SSP-udvalcæt om udvidelse 
af medlemsreoræsentationen i udvalget
J.nr. SF 16.00.05
Sagen afgøres af byrådet.
SSP-udvalget har på sit møde den 12. 
september 1989 drøftet udvalgets 
fremtidige funktion og struktur.
Der var enighed om, at udvalget 
nødvendigvis måtte tilføres repræ
sentation fra nogle af de områder, 
der med den hidtidige repræsenta
tion, ikke er dækket ind.
Udvalget har også drøftet, om der 
alternativt i stedet ville være behov 
for etablering af SSP-grupper i 
lokalområderne. Udvalget har dog 
besluttet først at arbejde videre ud 
fra en udvidet repræsentation og vil 
derefter hen ad vejen se om behovet 
ændrer sig.
Udvalget søger derfor om politisk 
godkendelse af en udvidelse af 
udvalget med følgende: 
Beskæftigelseskonsulenten 
1 Socialrådgiver
1 Lærerrepræsentant fra Skuldelev 
skole

1 Repræsentant fra fritidshjem/ 
klubområdet.

SSP-udvalget mener med den udvidede 
repræsentation bedre at kunne leve op 
til formålet med etableringen af et 
kriminalpræventivt samarbejdsorgan. 
Udvalget har kunne konstatere en 
manglende berøringsflade til lokal
områderne og mener ved udvidelsen 
at kunne råde bod på det. 
Socialudvalget indstiller i møde den 
26.9.1989, at der godkendes en udvi
delse af SSP-udvalget med de foreslå
ede 4 medlemmer samt derudover med 1 
lærerrepræsentant fra Ferslev skole.

fortsættes....
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27.
Fortsat
c)Meddelelser
Hovedstatsrådet fremsender referat af 
møde den 29. september 1989.
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1.
EDB-restancelister
Sagen forelægges til orientering for 
økonomiudvalget.
Incassoafdelingen fremsender EDB-re- 
stancelister fra Statsskattedirekto
ratet pr. 31. august 1989.
Listerne er fremlagt i sagen.
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